
Protokół 
z posiedzenia Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej Rady Gminy Pabianice z
dnia 8 stycznia 2003 r. 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni – członkowie Komisji wg załączonej listy
obecności, sołtysi Gminy Pabianice obecni wg załączonej listy obecności.
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Samorządowo- Społecznej 
i Organizacyjnej H. Kalinowski , który przedstawił następujący porządek posiedzenia :

1.Informacja  o  pracy Rad  Sołeckich  i  Sołtysów łącznie  z  przygotowaniem się  do
zebrań 
sprawozdawczo- wyborczych w sołectwach.
2.Przyjęcie harmonogramu zebrań wiejskich.
3.Przyjęcie materiałów na konkurs pn. „ Nasza wieś samorządowo w działaniu”

1. Informacja o deklaracjach podatkowych .
2. Sprawy różne. 

Informację o pracy Rad Sołeckich i Sołtysów  łącznie z przygotowaniem do zebrań
sprawozdawczo- wyborczych przedstawił Przewodniczący Rady S. Marchewka 
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Przewodniczący przedstawił także zadania organizacyjne kampanii wyborczej w sołectwach ,
które znajdują się w załączeniu do niniejszego protokołu.
Komisja zatwierdziła powyższe materiały pozytywnie nie wnosząc uwag. 
Przewodniczący Rady S. Marchewka  nawiązał do sprawy konkursu pn. Nasza wieś
samorządna w działaniach” , o zamierzeniach którego informował już Radę Gminy na sesji w
dniu 30 grudnia 2002. 
Regulamin konkursu „ nasza wieś samorządowa w działaniach” znajduje się w załączeniu do
niniejszego protokołu jak również  propozycja arkusza, w którym zawarte są  wszystkie
zagadnienia , które będą brane pod uwagę do oceny przez Komisję konkursową  w ostatecznej
ocenie  konkursu. 
Również Komisja zatwierdziła powyższe materiały nie wnosząc uwag.
Głos zabrał sołtys wsi Rydzyny M. Nowak, który zapytał , czy Rada Gminy przeznaczyłaby
ze swojego budżetu jakieś środki finansowe dla potrzeb rad sołeckich. 
Z publikacji , które otrzymują  sołtysi wynika , że są sołectwa na terenie Polski, które
otrzymują środki finansowe na swoje potrzeby z budżetów Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy zabierając głos powiedział , że właśnie taki konkurs jest
zaczątkiem tego o czym mówi sołtys M. Nowak. Dla zwycięzców za 3 pierwsze miejsca
przewiduje Rada Gminy nagrody zgodnie  z regulaminem przedstawionym powyżej.
Jeżeli społeczność jest aktywna w swoich działaniach , Rada Gminy zawsze wspiera
finansowo jej działalność. 
W dalszej części głos zabrali sołtysi:
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Sołtys wsi – Kudrowice S. Madej – powiedział  ,aby spojrzenie ze strony Rady Gminy było
bardziej realne na  samorządy wiejskie. Sołtys mówił  o braku zainteresowań sprawami wsi ze
strony społeczeństwa , duża część  mieszkańców płaci podatki w Urzędzie Gminy bądź
przelewem ze swojego konta. 



Sołtys przypomniał  wniosek , który złożył w poprzedniej kadencji dot. dostarczania
korespondencji bezpośrednio do poszczególnych posesji mieszkańców Gminy, a nie w taki
sposób jak to odbywa się obecnie do skrzynek zlokalizowanych w 2 punktach sołectwa.
Sołtys wnioskował  także o zwrot kosztów za abonament telefoniczny dla sołtysów ,
ponieważ wiele spraw załatwiają służbowych., ponadto sołtys zadał pytanie dlaczego za
udział w posiedzeniach Komisji nie otrzymują  diety.
Przewodniczący Rady S. Marchewka – w wypowiedzi sołtysa uważam jest wiele goryczy i
niezadowolenia , kłopoty sołtysa w działalności rady sołeckiej biorą się z niewłaściwego
doboru kadry rady sołeckiej, na co nie ma wpływu , ponieważ wybory są tajne , decydują
mieszkańcy. 
Jeżeli natomiast chodzi o diety dla sołtysów jest uchwała rady Gminy , która precyzuje , że
otrzymują oni diety za udział w sesjach Rady. 
Sołtys wsi Bychlew E. Forc – również poparł wypowiedź przedmówcy sołtysa z Kudrowic w
sprawie dot. dobrej współpracy z całym społeczeństwem wiejskim  , obecnie przybywa dużo
nowych domów , przyprowadzają  się mieszkańcy z miasta , którzy nie są zainteresowani 
współpracą  ze środowiskiem , współpracuje jedynie niewielka liczba mieszkańców , która w
tym środowisku jest od zawsze.
Sołtys poruszył  problem utrzymania porządku na wsi , ochrony przeciw pożarowej, oraz
odłogowania gruntów. Kiedyś  były kontrole na wsi przeprowadzane przez różne Komisje
między innymi pp. teraz ich nie ma  dlaczego , czy brak jest możliwości prawnych w tych
działaniach . 
Poruszył problem jaki stwarzają pijani mieszkańcy , którzy w sposób ciągły okupują tereny
przy sklepach wiejskich , a także użytkowników pól , którzy orzą rowy przydrożne. 
Sołtys wsi Terenin A. Baran  zabierając głos powiedział , że brak dokumentów  , sprawozdań
w teczkach sołtysów nie dowodzi tego , że sołectwa nie pracują .
Wójt Gminy H. Gajda  zabierając głos  - są właściciele poseji , którzy nie szanują sołtysa jak
również nie szanują  nas , ale trudno jest kogoś uczyć  kultury . 
Przewodniczący Rady  poruszył sprawę współpracy sołtysów z Ośrodkiem Opieki
Społecznej , osobiście uważa , że  pracownica socjalna , która ma pod opieka dana wieś nie
powinna zaopiniować wniosku o przyznaniu pomocy społecznej bez uprzedniej konsultacji ze
sołtysem danej wsi. 
Sołtys wsi Piątkowisko poruszył problem oczyszczania rowów melioracyjnych , których jest
w Piątkowisku dużo , a nie istnieje już Spółka Wodna , kto będzie się tymi sprawami teraz
zajmował , problem nie powinien być pozostawiony sam sobie. 
Wójt na powyższe odpowiedział ,że 17 I br będzie miała miejsce Komisja Gospodarczo-
Finansowa, która tym tematem będzie się zajmowała na swoim posiedzeniu.
Komisja na swoim posiedzeniu wypracowała wnioski do Wójta Gminy ;
1.Komisja wnioskuje o odtajnienie spraw związanych z przydzielaniem pomocy społecznej
dla mieszkańców Gminy i udzielaniu informacji o powyższym radnym i sołtysom naszej
Gminy z zachowaniem pełnej poufności ze strony radnego i sołtysa .
2.Komisja wnioskuje , aby Wójt wystąpił  do Urzędu Pocztowego o likwidację  punktów  

skrzynek  pocztowych i zobowiązanie listonoszy do dostarczania korespondencji do   
poszczególnych posesji.

3. Rozważyć możliwość zwolnienia z opłat abonamentu  telefonicznego sołtysów
naszej 

Gminy .

4. Rozpatrzyć  przy współudziale policji rozwiązanie problemów:



 porządkowych przy sklepach, przy współudziale policji ,
 przy współudziale  straży problemów zachowania porządku przeciw pożarowego,
 przy współudziale ref. Gospodarki Gruntami, Gospodarki Komunalnej i Och. Środ.  prawidłowego

odłogowania gruntów rolnych .

5.Rozważyć możliwość ustawienia wszędzie tam , gdzie jest to konieczne / sklepy , szkoły 
strażnice / pojemników na surowce wtórne .


